
شورای  عضو  شجاع نوری،  علیرضا   
با  فجر  فیلم  جشنواره  سیاست گذاری 
کید براینکه سینما و جشنواره فجر باید  تا
شود  کمک  باید  گفت:  شوند،  سم زدایی 
بسازند.  فیلم  بی مزاحمت  فیلمسازان،  تا 
اهالی سینما باید دوباره دورهم جمع شوند 
کنار  گران از  کردن سینما کنده  چون با پرا
یکدیگر نمی توانیم »سینما« داشته باشیم. 
گر که در مقاطع مختلف سابقه  این سینما
مدیریت در جشنواره های سینمایی از جمله 
جشنواره جهانی فجر را داشته و اخیرا از سوی 
رئیس سازمان سینمایی به عضویت شورای 
سیاست گذاری جشنواره فیلم فجر درآمده 
است، در گفت وگویی با ایسنا درباره فعالیت 
این شورا و رویکردهای تازه در جشنواره 
ملی و بین المللی فجر نکاتی را بیان کرد. او 
ابتدا در پاسخ به اینکه آیا دستاورد شورای 
سیاست گذاری که نام هایی شناخته شده 
برگزاری یک  آن هستند، قرار است به  در 
جشنواره فجر خاص منتج شود، گفت: بله، 
به خاطر شرایطی که در آن هستیم طبیعتا 
اما  یک جشنواره خاص خواهیم داشت، 
اینکه به چه شکل و چگونه برگزار شود هنوز 
مشخص نیست. البته به سرعت هم نمی توان 
در این فرصت کوتاه جشنواره متفاوت داشت 
گر فرصت زیادی هم بود  ضمن اینکه حتی ا
بازهم نمی شد به سرعت تصمیم گیری کرد 
چرا که باید یک سم زدایی از سینما و جشنواره 
فجر صورت گیرد تا کم کم به سمتی برویم که 
یک جشنواره تراز در شأن مردم و سینمای 
بالنده ایران داشته باشیم؛ بنابراین آنچه در 
این دوره خواهیم دید قطعا متفاوت از آنچه 
کنون بوده، خواهد بود ولی هنوز به فرمت  تا
مشخصی نرسیده ایم. شجاع نوری درباره 
پیش تر  که  تجربه هایی  به  توجه  با  اینکه 

داشته چه پیش بینی ای از جشنواره فجر 
امسال با حضور این شورای سیاست گذاری 
دارد، بیان کرد: نکته ای که فعلا با قطعیت 
 ، می توانم بگویم این است که در حال حاضر
سینما  مخلصانه  و  صادقانه  که  جماعتی 
کاری از  را دوست دارند و می خواهند هر 
دستشان برمی آید برای بهبود این سینما 
این  انجام دهند، دورهم جمع شده اند. 
خ داده و  که الان ر بزرگترین اتفاقی است 
که این جمع را خوب می شناسم و  از آنجا 
می دانم همگی حسن نیت دارند و صاحبنظر 
هستند، می توانیم امیدوار باشیم که نتیجه 
خوب و قابل قبولی حاصل شود. ما در شورا 
یک جلسه برگزار کرده ایم و باید این جلسات 
ادامه داشته باشد تا هرکس آنچه را در ذهن 
دارد تعریف کند تا بعد براساس فرمتی که آقای 
شاهسواری به عنوان دبیر جشنواره در ذهن 
دارند، مسیر حرکت را پیدا کنیم. در نهایت 
مخاطبان  و  مسئولان  تا  شود  تلاش  باید 
ملیِ  گردهمایی  یک  دوباره  هنرمندان  و 

دلنشینِ سینمایی داشته باشند. 
گران    ضرورت حضور همه سینما

دل  صمیم  از  همه  کرد:   اضافه  وی   

می خواهیم که اهالی سینما دور هم جمع 
با  بدانند.  را دغدغه خود  و سینما  شوند 
کنار یکدیگر  گران از  کردن سینما کنده  پرا
اصلا نمی توانیم سینما داشته باشیم. باید 
گران حضور داشته باشند چون  همه سینما
کدام با هر تفکر و رویکری رنگ و بوی  هر 
خود را دارند. در این راستا باید کمک شود 
که فیلمسازان، بی مزاحمت فیلم بسازند. 
او در پاسخ به اینکه با توجه به صحبت های 
وزیر ارشاد، چطور می توان جشنواره ملی 
کرد  فیلم فجر را با روایت بین المللی برگزار 
و به نحوی پیش رفت که جشنواره جهانی 
باشد،  هم سرنوشت مشخص تری داشته 
اظهارکرد: معتقدم جشنواره جهانی فیلم 
فجر در آن چند دوره ای که برگزار شد، موفق 
بود و حیاتش باید دوباره به بهترین شکل 
ادامه پیدا کند. به نظرم آنچه آقای صالحی در 
ح کردند  جلسه شورای سیاست گذاری مطر
با هدف دعوت از مهمانان و دست اندرکاران 
خارجی سینما بود که به سینمای فرهنگی 
ایران علاقه دارند. جشنواره ملی فجر فرصتی 
است که آن ها می توانند در این مهمانی و 
کنند  جشن سالانه سینمای ایران شرکت 

جشنواره  که  اولی  سال های  در  کمااینکه 
دست اندرکاران  نبود  بین المللی   ، فجر
فیلم،  بین المللی  بازارهای  و  جشنواره ها 
شخصیت های  و  گران  سینما منتقدان، 
سینمایی بین المللی دعوت می شدند و در 
زمان برپایی جشنواره فجر فیلم های ایرانی 
را تماشا می کردند و با حال و هوای سینمای 
ایران از نزدیک آشنا می شدند. این هنرمند 
در پاسخ به اینکه آیا می توان برای حفظ 
جشنواره جهانی در یک شکل استاندارد 
به فرمولی مشخص رسید تا امکان تغییر آن 
با جابجایی دولت ها و مدیران نیز فراهم 
فرمولی  به چنین  کرد: قطعا  بیان  نباشد، 
خواهیم رسید چون این دو بخش جشنواره 
گانه دارند و هر کدام  دو کارکرد و تعریف جدا
می توانند راه خود را با استقلال و درخشندگی 
کامل و بدون اینکه مزاحمت یا تداخلی برای 
ماموریت های دیگری به وجود آورند، ادامه 
کید  دهند. علیرضا شجاع نوری در پایان تا
کرد: به نظرم آنچه در ادغام دوباره جشنواره 
ملی و جهانی فجر رخ داد، سیاسی کاری بود و 
چندان پشتوانه فکری کارشناسانه نداشت. 
به نظر می رسد مسئولان وقت تصور می کردند 
دهه  در  که  ملی  فجر  جشنواره  مأموریت 
فجر برگزار می شود چنان مخدوش و درهم 
شده و هویت خود را از دست داده بود که 
تصمیم گرفتند بخش بین الملل را کنار آن قرار 
دهند تا شاید ضعف های آن جبران شود در 
گر ماجرا را اصولی بررسی می کردند  صورتی که ا
متوجه می شدند که هر کدام از این دو بخش 
سینمای  خدمت  در  می توانند  گانه  جدا
کید که جشنواره ملی  ایران باشند. با این تا
فجر مردمی تر است و جشنواره بین المللی 
، ولی هر دو می توانند مسیری  تخصصی تر

شفاف و رو به تعالی داشته باشند.
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  فیلمبرداری سریال »سلمان فارسی« به کارگردانی داوود میرباقری در شهرک سینمایی غزالی 
از سر گرفته شد. حسین طاهری، تهیه کننده سریال »سلمان فارسی« در گفت وگو با ایرنا گفت: 
فیلمبرداری این سریال پس از وقفه ای ۱۰ روزه به علت درگذشت همسر داوود میرباقری، از روز 
دوشنبه ۲۸ آبان در شهرک سینمایی غزالی از سر گرفته شد. مرحومه جمیله حجی، همسر داوود 
میرباقری، نویسنده و کارگردان سریال »سلمان فارسی« پنجشنبه ۱۷ آبان بعد از تحمل یک دوره 

ک سپرده  بیماری در بیمارستان مهراد تهران درگذشت و در آرامستان وادی السلام شاهرود به خا
شد. سریال »سلمان فارسی« به تهیه کنندگی حسین طاهری به سفارش سیما فیلم و توسط زلال 
کنون در حال ساخت فصل ایران باستان  فیلم در حال ساخت است. سازندگان این سریال هم ا
زندگی یار ایرانی پیامبر اسلام هستند. بنا به برنامه ریزی های انجام شده این سریال در سال ۱۴۰۵ 

آماده پخش می شود. فیلمبرداری این سریال از اواخر آذر ۱۳۹۸ آغاز شده است.

ادامه فیلمبرداری »سلمان فارسی« 

  »رکسانا« به جشنواره 
فیلم فجر می رود

گفت: با توجه به   مدیرعامل فیلمیران، 
آخرین  »رکسانا«  داریم  قصد  قانون  تغییر 
ساخته پرویز شهبازی را در جشنواره فیلم 
فجر امسال رونمایی کنیم. میثم نورانی در 
کران  گفت وگو با ایرنا با اشاره به تلاش برای ا
فیلم »رکسانا« توضیح داد: با توجه به تغییر 
قانون، فیلم »رکسانا« این شانس را دارد که 
به رغم حضور در جشنواره های خارجی، در 
جشنواره فیلم فجر امسال حضور یابد و این 
، فرم جشنواره امسال را پر خواهد کرد.  اثر
امیدواریم با حضور »رکسانا« در جشنواره 
، شاهد نمایش خوب این فیلم  فیلم فجر
فجر  فیلم  جشنواره  از  پس  سینماها  در 
باشیم. »رکسانا« آخرین فیلم ساخته شده 
پرویز شهبازی است که در سال ۱۴۰۱ جلوی 
دوربین رفت اما تا امروز فرصت حضور در 
پیدا  کران عمومی  ا و حتی  جشنواره فجر 
توسط  که  فیلم  این  نمایش  قطعا  نکرد. 
سینمادوستان  محبوب  مولف  کارگردان 
ساخته شده می تواند تنور جشنواره فجر را 
داغ تر کرده و این رویداد را به لحاظ کیفی، 
کران فیلم  غنی تر کند. نورانی همچنین از ا
کارگردانی  به   » دونفر »آریاشهر  سینمایی 
حمید بهرامیان و تهیه کنندگی آذر معماریان 
از سوی فیلمیران در اواخر آذر خبر داد. وی 
« در  همچنین با اشاره به رکورد فروش »زودپز
« نخستین فیلمی است  ، گفت: »زودپز ۴۵ روز
کران، بیش از ۱۶۰  که در مدت زمان ۴۵ روز ا
میلیارد تومان فروش داشته و از این حیث، 
این فیلم رکورددار فروش سینماهای سراسر 
کنون  کشور است. نورانی با بیان اینکه هم ا
کنون در فروش  کران تا « از ابتدای ا »زودپز
هفتگی از دیگر فیلم های سینمایی در حال 
کران پیشی دارد، افزود: این فیلم که از ۱۷  ا
مهرماه توسط فیلمیران در سینماهای سراسر 
کشور پخش شده، با اقبال خوبی از سوی 
مخاطبان روبه رو شده و پیش بینی می شود 
کران بتواند رکورد قابل توجهی از نظر  تا پایان ا

جذب مخاطب را برجای بگذارد.

 رئیس آژانس جاسوسی روسیه به غرب هشدار داد 
که در صورت تقابل مستقیم نظامی آمریکا و متحدان 
اروپایی اش با روسیه بابت جنگ اوکراین، عواقب جدی 
و فاجعه آمیزی وجود خواهد داشت. »سرگئی ناریشکین« 
رئیس سرویس اطلاعات خارجی روسیه گفت: روسیه 
هر کشور عضو ناتو را که به اوکراین در حمله به عمق 
روسیه با سلاح های دوربرد غربی کمک کند، مجازات 
، وی به مجله دفاع  می کند. به نقل از خبرگزاری رویترز
ملی بیان داشت: »تلاش تک تک متحدان ناتو برای 
مشارکت در حملات احتمالی دوربرد با تسلیحات غربی 
ک روسیه بدون مجازات نخواهد ماند.« این  در عمق خا
اظهارات از سوی این مقام مسئول روسی در پی صدور 
مجوز استفاده از تسلیحات دوربرد اتکمز توسط اوکراین 

ح شده است  ک روسیه مطر برای حمله به عمق خا
که دولت بایدن آن را صادر کرد. ناریشکین ادامه داد: 
غربی ها از بابت جدی بودن اقدامات و نظرات روسیه 
گاه می شوند. غرب باید ضرورت خویشتنداری جدی  آ
را در اقداماتش بداند و برای همین، از درگیری مستقیم 
، به عواقب جدی و  با روسیه اجتناب کند چون این امر
فاجعه آمیزی برای آنها منجر خواهد شد. این اظهارات در 
حالی مطرح می شود که »دیمیتری پسکوف« سخنگوی 
کرملین هم  گفت: دولت در حال کناره گیری ایالات متحده 
نشان داده شده است که »کاملا متعهد به ادامه جنگ در 
اوکراین است و هر کاری که ممکن است انجام می دهد 
تا در زمان باقی مانده این کار را انجام دهد.« پسکوف 
همچنین با اشاره به چراغ سبز »بایدن« برای ارسال 

مین های ضدنفر به اوکراین اظهارکرد: »در حالی که 
کنوانسیون ممنوعیت  نه روسیه و نه ایالات متحده 
مین های ضدنفر را امضا نکرده اند، اوکراین آن را امضا 
کرده است.« رویترز گزارش داد که »ولادیمیر پوتین« 
رئیس جمهور روسیه آماده بحث درباره توافق آتش بس 
با »دونالد ترامپ« رئیس جمهور منتخب آمریکاست، اما 
هرگونه امتیاز بزرگ ارضی را رد می کند و می گوید کی یف 
باید بلندپروازی های خود را برای پیوستن به ناتو کنار 
بگذارد. پسکوف در پاسخ به سوالی گفت: پوتین برای 
کره آماده است اما پوتین همچنین گفته  تماس و مذا
است که منجمدکردن درگیری ها را نمی پذیرد. پسکوف 
به خبرنگاران افزود: »برای ما مهم است که به اهداف خود 

که برای همه شناخته  شده است، برسیم.«

  رئیس جمهور چین در دیدار با صدراعظم آلمان 
خواستار توسعه روابط ۲ کشور با دیدگاهی »استراتژیک و 
بلند مدت« شد. »شی جین پینگ« رئیس جمهور چین 
در حاشیه نشست گروه ۲۰ در شهر »ریو دو ژانیرو« برزیل با 
»اولاف شولتس« صدراعظم آلمان دیدار کرد و به او گفت: 
»چین و آلمان هر ۲ از کشورهای اصلی با نفوذ قابل توجه 
هستند.« نشست ۲ روزه سران گروه ۲۰ از روز دوشنبه در 
»موزه هنر مدرن« واقع در شهر »ریو دو ژانیرو« برزیل آغاز 
شده است و رهبران این گروه که متشکل از اقتصادهای 
اصلی جهان هستند، در تلاشند تا پیش از بازگشت 
»دونالد ترامپ« رئیس جمهور منتخب آمریکا به کاخ 

سفید در ماه ژانویه، به دستورکار مربوط به نظم جهانی 
در حال تغییر و تقویت اجماعی چندجانبه رسیدگی 
کنند. طبق گزارش خبرگزاری فرانسه، رئیس جمهور چین 
ادامه داد: »چین و آلمان باید باید روابط دوجانبه خود 
را با دیدگاهی استراتژیک و بلندمدت توسعه دهند.« 
صدراعظم آلمان آخرین بار با رئیس جمهور چین در ماه 
آوریل در پکن دیدار کرد؛ جایی که او از رئیس جمهور 
»شی« خواست تا از نفوذ خود علیه روسیه برای خاتمه 
جنگ اوکراین استفاده کند. شولتس پس از این دیدار 
با اشاره به حضور ادعایی نیروهای کره شمالی در روسیه 
برای جنگ با اوکراین به خبرنگاران اظهارکرد: »حضور 

نیروهای کره شمالی در روسیه تشدید تنش ها را به همراه 
دارد و اقدامی است که باید همه را در آسیا نگران کند.« 
یک مقام آلمانی چند روز پیش به خبرگزاری فرانسه بیان 
داشت که رئیس جمهور چین و صدراعظم آلمان درباره 
جنگ اوکراین، تداوم ناآرامی ها در غرب آسیا، روابط 
چین-آلمان و شرایط برای تجارت جهانی گفت وگو و 
رایزنی خواهند کرد. طبق آنچه خبرگزاری »شینهوا« گزارش 
کت راهبردی  داده، شی از تمایل خود برای »تحکیم شرا
چین و آلمان« خبر داده و گفته است: »ما مایل هستیم به 
همکاری های متقابل و ایجاد جهانی صلح آمیز و پررونق 

ادامه دهیم.«

هشدار رئیس سرویس اطلاعاتی روسیه به غرب

چین خواستار »روابط استراتژیک« با آلمان شد

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
 رجب طیب اردوغان:
   اقدام »بایدن« 

جنگ اوکراین را تحریک می کند
 رئیس جمهور ترکیه گفت: تصمیم بایدن در صدور 
مجوز به اوکراین برای استفاده از موشک های دوربرد 
« و حمله به عمق روسیه به تشدید تنش ها و  »اتکمز
کنش جدی مسکو می انجامد. آنکارا به هدف ایجاد  وا
ترکیه ای عاری از ترور نزدیک شده است. به گزارش 
کنون  ایسنا، »رجب طیب اردوغان« اظهارداشت: »ا
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا گامی را برداشته که 
می تواند به دامن زدن بر جنگ اوکراین منجر شود و 
نه تنها به خاتمه این جنگ نمی انجامد، بلکه باعث 
تشدید تنش می شود.« به نقل از خبرگزاری نووستی، 
وی افزود: »این اقدام و تصمیم از سوی بایدن همچنین 
کنشی جدی تر از سوی مسکو منجر خواهد شد.«  به وا
رئیس جمهور ترکیه بیان داشت: آنکارا تصمیم واشنگتن 
را درست و دقیق نمی داند چون این تصمیم می تواند 
منطقه و حتی تمامی جهان را در آستانه یک جنگ 
تمام عیار جدید قرار دهد. اردوغان گفت: »آنکارا از 
اوکراین و روسیه می خواهد تا با احتیاط بر روی صلح 
تمرکز کنند. ما انتظار داریم و امیدواریم که هر ۲ طرف 
اوکراینی و روسی بر روی صلح متمرکز باشند، آرام بمانند 
و اقدامات تحریک آمیز انجام ندهند.« رئیس  جمهور 
ترکیه خاطرنشان کرد: »کوچکترین اشتباه به اشتباهی 
اقدامات تحریک آمیز  افزایش  بزرگ بدل می شود. 
به منزله بنزین روی آتش ریختن است و من به همه 
توصیه می کنم تا با دقت عمل کنند و مراقب باشند.« 
اردوغان تصریح کرد: تصمیم واشنگتن درباره حمله به 
ک روسیه توسط موشک های اتکمز از سوی  عمق خا
اوکراین، اشتباه است. اردوغان در ادامه سخنانش 
در جمع خبرنگاران همچنین اظهارکرد: ترکیه برای 
شرایط جدیدی که ممکن است پس از خروج آمریکا از 
سوریه به وجود بیاید، آماده است و با روسیه در مورد 
اوضاع منطقه در تماس است. رئیس جمهور ترکیه 
همچنین گفت: »ما برای اوضاع جدید که در نتیجه 
خروج نیروهای آمریکایی از سوریه ایجاد می شود 
کنونی آماده شده ایم. امنیت  و همچنین واقعیت 
ملی ما در راس امور است. به همین دلیل، ما تلاش 
می کنیم تا وضعیت موجود در سوریه را به نفع منطقه و 
کرات لازم و ضروری با روسیه تغییر دهیم.«  با برگزاری مذا
اردوغان ادامه داد: »ما به هدف خود برای ایجاد 
ترکیه عاری از ترور نزدیک شده ایم و بر این موضوع در 
تمام جنبه های آن تمرکز کرده ایم و مصمم به حل آن 
کید دوباره بر اینکه  هستیم.« رئیس  جمهور ترکیه با تا
کشورش برای وضعیت جدید ناشی از خروج آمریکا از 
سوریه و واقعیت کنونی آماده است، گفت »امنیت ملی 
پیش از هر چیز دیگری قرار می گیرد. امنیت ترکیه در 

درجه اول اهمیت قرار دارد. 

 ولودیمیر زلنسکی:

کمکآمریکاقطعشود،شکستمیخوریم
کوتــــاه

 زلنسکی در هزارمین روز جنگ اوکراین، شرایط میدانی 
ک« توصیف و نسبت به از دست رفتن  را »بسیار خطرنا
اتحاد با اروپا ابراز نگرانی کرد. »ولودیمیر زلنسکی« در 
کس نیوز  مورد وضعیت جنگ در مقایسه با آغاز آن به فا
کنون هر  گرچه روزهای اولیه سخت ترین بود، اما ا گفت: ا
حرکتی به اتحاد علیه روسیه بستگی دارد و فکر می کنم 
ک است، این است که اتحاد در اروپا  آنچه بسیار خطرنا
را از دست بدهیم و مهمتر از همه اتحاد بین اوکراین و 
ایالات متحده است. زلنسکی درباره تصمیم برای پایان 
، این  جنگ بیان داشت: من مطمئن هستم که از امروز
مساله خیلی به پوتین بستگی دارد. او می تواند این کار 
را انجام دهد. او می تواند بخواهد و به این جنگ پایان 
دهد. اما این به ایالات متحده آمریکا نیز بسیار بیشتر 
بستگی دارد. رئیس جمهور آمریکا قدرت و اختیارات 
و سلاح دارد و می تواند قیمت انرژی را کاهش دهد. به 

هر حال، من این سیگنال را در رسانه ها از رئیس جمهور 
ترامپ شنیدم که او به کاهش قیمت ها برای منابع انرژی، 

کار باید انجام شود. زلنسکی  نفت فکر می کند و این 
معتقد است که »دونالد ترامپ« رئیس جمهور منتخب 
آمریکا می تواند در پایان جنگ تأثیر بگذارد. او گفت: 
این ساده نخواهد بود، اما من فکر می کنم او می تواند. او 
بسیار قوی تر از پوتین است. ایالات متحده قوی تر است. 
اقتصادش قوی تر است، نفوذ بسیار زیادی دارد. او درباره 
احتمال کاهش بودجه نظامی آمریکا برای اوکراین بر 
کید کرد و افزود: باید بر »ولادیمیر  ضرورت دیپلماسی تا
پوتین« رئیس جمهور روسیه فشار بیشتری وارد شود. 
گر کمک ها را قطع کنند، فکر می کنم  زلنسکی اظهارکرد: ا
ما شکست خواهیم خورد. البته، به هر حال، ما می مانیم 
و می جنگیم. ما تولید داریم، اما برای پیروزی کافی نیست 
گر  و من فکر می کنم برای زنده ماندن کافی نیست. اما ا
چنین انتخابی انتخاب آمریکا باشد، ما تصمیم می گیریم 

چکار کنیم.

دونالد ترامپ:
   تا پیش از روز تحلیف 

هیچ یک از قضات تایید نشوند
 ترامپ در حالی که از سنا خواسته تا پیش از مراسم 
تحلیف تایید قضات را انجام ندهد، یکسری اقداماتی 
از سوی دموکرات ها برای تایید کاندیداهای قضاوت 
در حال انجام است. به گزارش ایسنا، دونالد ترامپ، 
اجتماعی  آمریکا در رسانه  رئیس جمهور منتخب 
»تروث سوشال« نوشت: »دموکرات ها تلاش می کنند 
تا دادگاه ها را با یکسری قضات چپ رادیکالی پر 
کنند. سناتورهای جمهوری خواه باید خودی نشان 
دهند و امور را به دست بگیرند. تا پیش از روز تحلیف 
هیچ قاضی تایید نمی شود!« به نقل از پایگاه خبری 
کثریت دموکرات سنا در  ، رهبر ا ک شومر هیل، چا
صحن سنا گفت: هرقدر می شود باید کاندیداهای 
کاخ  کنند.  قضاوت را تا پیش از سال جدید تایید 
سفید از جمهوری خواهان و ترامپ بابت تلاش برای 
آهسته کردن روند تایید قضات در پایان سال جاری 
میلادی انتقاد کرده  است. در این میان، سخنگوی 
کاخ سفید در بیانیه ای اعلام کرد: »جدا از احزاب، 
که برای  مردم آمریکا از رهبران خود انتظار دارند 
اجرای قانون و تضمین سیستم قضایی که بتواند به 
صورت موثری در هر ایالت عمل کند، اقدامی صورت 
دهند.« وی افزود: »تاخیر در تایید قضات باتجربه و 
با صلاحیت هزینه ای گزاف بر نهادهای قانونی دارد 
و به طولانی شدن رویه های قضایی و کیفری منجر 
می شود. درست مانند ۲۰۲۰ که سناتور وقت جان ثون 
گفته بود سناتورها دلیل فوری برای ادامه همکاری 
همراه با حسن نیت را برای انتخاب و تایید قضات 
دارند. هیچ بهانه ای برای انتخاب حزب گرایی به 
جای اجرای قانون وجود ندارد.« چند روز پیش نیز 
خبرگزاری آسوشیتدپرس در گزارشی نوشته بود، یک 
کنون در دستور کار دولت  اولویت فوری دیگر که هم ا
در حال کناره گیری جو بایدن است کسب تاییدیه 
مجلس سنا برای هر تعداد ممکن از قضات معرفی 
دادگاه های  در  قضاوت  جایگاه های  برای  شده 
فدرال قبل از شروع دولت ترامپ در ۲۰ ژانویه است. 
دونالد ترامپ از جمهوریخواهان کنگره خواسته با 
تلاش های دولت بایدن برای کسب تاییدیه برای 
گزینه های قضاوت در دادگاه ها مخالفت کنند. او روز 
دهم نوامبر در پستی در شبکه اجتماعی »ایکس« 
کنگره رهبران جدید  قبل از آنکه جمهوریخواهان 
خود را بعد از کسب پیروزی در انتخابات پنجم نوامبر 
انتخاب کنند، نوشت: »نباید در مدت باقی مانده از 
دوره کنگره هیچ قاضی مورد تصویب قرار بگیرد چون 
بودن  مشغول  ضمن  در  می خواهند  دموکرات ها 
جمهوریخواهان بر سر رهبری، قضات خود را به زور به 

تصویب برسانند.«

 ثبت جهانی فعالیت های 
کانون پرورش فکری

کز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری   فعالیت های مرا
کودکان و نوجوانان در هفته جهانی فضا، از سوی سازمان 
 World Space« فضایی ایران در سایت هفته جهانی فضا
Week«  ثبت جهانی شد. مدیرکل آموزش و پژوهش کانون 
با اعلام این خبر گفت: امسال نخستین سالی بود که کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان به عنوان یکی از نهادهای 
فعال در برگزاری هر چه بهتر هفته جهانی فضا، در کنار سازمان 
فضایی ایران مشارکت و نقش آفرینی و در امتدادِ شعار هفته، 
، اقدام به  به نام »فضا و تغییرات اقلیمی« در چهار محور
برگزاری برنامه کرد. سعیده عزیزیان افزود: برگزاری جشنواره 
ملی ساخت نماهنگ های فضایی یکی از این محورها است. 
فراخوان این رویداد علمی و فرآیندی با همکاری سازمان 
فضایی ایران، با هدف آموزش عمیق تر مطالب و سپس تولید 
محتوای علمی از سوی شرکت کنندگان، به تازگی منتشر شد که 
شامل از ایده تا آموزش، اجرا، داوری و انتخاب برگزیدگان است. 
نشست هایی تخصصی نیز برای این رویداد در نظر گرفته شده 
، برگزاری نشست تخصصی  است. وی یادآور شد: برنامه دیگر
ک« با همکاری سازمان فضایی  »تغییرات اقلیم، گرد و خا
ایران، پژوهشکده علوم جو و هواشناسی بود که ۵۰۰ مخاطب 
کانون در بستر  کز  از جمله مربیان و اعضای نوجوان مرا
سکوهای اینترنتی اسکای روم و شاد از آن بهره بردند. مدیرکل 
آموزش و پژوهش کانون در ادامه خاطرنشان کرد: پویش 
بین المللی علوم شهروندی رصد و مشاهده اجرام مسیه 
در ۲۰ استان آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اصفهان، 
خراسان شمالی،  خراسان رضوی،  تهران،   ، بوشهر  ، البرز
خوزستان، زنجان، فارس، قم، کرمان، کرمانشاه، گلستان، 
  NASEگیلان، مازندران، هرمزگان، همدان و یزد با همکاری
)ارائه دهنده برنامه های دانش آموزی ناسا( و انجمن نجوم 
در  مخاطب  یک هزار  از  بیش  که  شد  برگزار  گیلان  ثاقب 
رصدهای شبانه شرکت کردند و حاصل آن دریافت بیش از 
۴۰۰ فایل از فعالیت های نقاشی و عکاسی و دل نوشته اعضا 
بود. عزیزیان تصریح کرد: برنامه های علمی در هفته فضا در 
، تهران، چهارمحال  ، بوشهر ۲۱ استان اردبیل، اصفهان، البرز
و بختیاری، خوزستان، زنجان، سمنان، فارس، قزوین، 
قم، کردستان، کرمان، کرمانشاه، گلستان، گیلان، لرستان، 
مازندران، هرمزگان و همدان با همکاری آموزش و پرورش برگزار 
شد و بیش از ۱۰هزار عضو کانون و دانش آموز میهمان ۱۹۳ مرکز 
کانون در هفته جهانی فضا بودند. وی یادآور شد: فعالیت های 
کز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری از  صورت گرفته در مرا
https://www. سوی سازمان فضایی ایران در سایت جهانی
worldspaceweek.org/  ثبت شد. بنابر اعلام روابط عمومی و 
امور بین الملل کانون عزیزیان در پایان گفت: در این برنامه ها 
کز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری  علاوه بر اعضای مرا

کودکان و نوجوانان، مدارسِ معین کانون نیز حضور داشتند.

علیرضا شجاع نوری:

   سینما و جشنواره فجر باید سم زدایی شوند


